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Ældrerådet 

   

 

Referat fra møde 

Torsdag den 26. september 2019 kl. 08:45 - 13:00 Rådhuset, Torvet 2, 

Mødelokale F2, 3600 Frederikssund   
 

MØDEDELTAGERE  

Formand: Lise Lotte Due 

Næstformand: Bent Jakobsen 

Rigmor Nielsen 

Vicki Hansen (afbud) 

Vibeke Davids Hansen 

 

Lissi Gyldendahl 

Christian Heiberg 

Søren Holmgaard 

Arne Christensen 

Lise-Lotte Tøttrup (sekretær / referent) 

 

 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 29. august 2019 

Rigmor havde meldt afbud til mødet den 29. august 

Søren ønskede yderligere punkter til dagsordenen: 

 Høring af udbud vedr. diabetes (under sag 3) 

 Mail af 11. september fra Lissi til formanden (under sag 4) 

 Oplæg til læserbrev vedr. akutpladser (under sag 7) 

 Referat fra Nordgruppemøde (under sag 7) 

Punkterne er nærmere beskrevet under de enkelte sager. 

 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen (ca. kl. 9:00 – 9:45) 

V/Susanne Jørgensen leder af Døgnplejen 

Susanne takkede for invitationen og præsenterede et oplæg med følgende tre 

punkter:   

 Akutfunktionen 

 Skærmbesøg 

 KOL hjemmemonitorering 

 

Susanne orienterede om akutfunktionen, der er en funktion delt i to områder, 

en i Øst og en i Vest, med en sygeplejerske i hvert område dag og aften. 

Natfunktionen varetages af en sygeplejerske, der har base på De Tre Ege. 

 

Susanne orienterede om, hvordan der metodisk arbejdes med at kommunikere 

omkring patienter blandt andet ved hjælp af metoden ISBAR (Identifikation, 

Situation, Baggrund, Analyse, Råd) 



 

 

2/7 

 Referat 
 

Ældrerådet spurgte ind til rekruttering i døgnplejen. 

Hertil orienterede Susanne om, at det fortsat var vanskeligt at rekruttere i 

aften- og nattevagt. 

Hvorimod der ved seneste ansøgning til dagvagt var flere ansøgninger end 

tidligere, så det forventes, at der er fremgang på området. 

 

Susanne orienterede om skærmbesøg. 

Til dette spurgte Ældrerådet ind til, hvordan borgeren ville få skærm, hvis de 

ikke havde en sådan. 

Susanne orienterede om, at det var i opstartsfasen, og at det på nuværende 

tidspunkt var ved at blive undersøgt, hvilke muligheder der var. 

 

Susanne orienterede om KOL 

Her spurgte Ældrerådet ind til, hvad der var af krav til hjemmemonitorering. 

Susanne orienterede om de muligheder, der var. 

 

Der var en god dialog omkring emnerne, og Ældrerådet kvitterede for et godt 

oplæg, der var meget interessant. 

 

PowerPoint oplæg fra Susanne vedlægges som bilag.  

 

Sag nr. 2a Kort orientering vedr. økonomiaftalen (ca. kl. 10:00 – 10:15) 

V/ Christian Skov Hansen leder af Budget i Center for Økonomi 

 

Christian var inviteret til mødet for at give en kort status på budgettet for 

2020.  

 

Christian orienterede omkring besparelsen på 25 mio. kr., der til trods for en 

økonomiaftale, der tilførte Frederikssund kommune 45 mio. kr., fortsat var i 

spil. 

 

Christian orienterede om, at servicerammen øges med 13 mio. kr., og at 

øvrige midler indgår som likviditet. Derfor vil de 25 mio. kr. fortsat indgå i de 

politiske forhandlinger for budget 2020 for at holde servicevækstrammen. 

 

Ved overskridelse af servicevækstrammen, vil der være en sanktion. Det er 

derfor vigtigt, at rammen overholdes, da det i modsat fald kan blive dyrt for 

Frederikssund Kommune.  

 

Ældrerådet spurgte ind til udligning og tilskud.  

Her orienterede Christian kort om, at kommunen for 2020 vil blive tilført 10 

mio. kr.  

 

Der var en dialog omkring midtvejsregulering for 2019, hvor Frederikssund 

Kommune var tilført 15 mio. kr., og hvilken indvirkning den havde. 

 

Servicevækstrammen for 2019 nedskrives med 4 mio. kr. grundet lavere 

inflation, hvilket betød et yderligere pres på driftsudgifterne indeværende år. 
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KL forventer på nuværende tidspunkt ikke, at den samlede ramme for 

kommunerne for 2019 overholdes på landsplan, hvilket vil betyde en kollektiv 

sanktion for kommunerne. 

 

Ældrerådet spurgte ind til bloktilskudsnøglen for Frederikssund kommune. 

Christian orienterede om, at den er på ca. 0,78 %. 

 

Sag nr. 3  Sager til høring 

Nyt til dagsordenen jf. punkt 1: 

Høring af udbud vedrørende diabetes var mailet til Ældrerådet den 25. 

september 2019 

Ældrerådet mente, at der mangler orientering omkring kædeansvar. 

Ældrerådet ville udarbejde svar, som mailes direkte til Jan Erik Kjerstrup 

Abrahamson. 

 

Velfærdsudvalget  

Ældrerådets oplæg til høringssvar blev gennemgået.  

Materialet blev mailet til administrationen til videre distribution. 

 

Der var en dialog omkring sag nr. 79 i Velfærdsudvalgets dagsorden omkring 

forslag til ændring af høringspraksis i Ældrerådet og Handicaprådet. 

 

Flere i Ældrerådet bakkede op omkring indstillingen, men der var ikke enighed. 

Der blev foretaget afstemning, hvilket vil fremgå af høringssvaret. 

 

Der var en dialog om, hvorvidt Ældrerådet ville blive hørt, når først sagen var 

besluttet samt en usikkerhed om, hvorvidt Ældrerådet ville få alt relevant 

materiale.  

 

Der var en dialog omkring sag nr. 81 på Velfærdsudvalgets dagsorden omkring 

reviderede vedtægter for Ældrerådet. 

Dialogen var særligt omkring udbetaling af diæter. 

Vibeke pointerede, at der var flere møder, hvor Ældrerådets medlemmer 

deltog, hvor antallet af deltagere godt kunne begrænses. 

Ældrerådet mente, at deres ansvar skulle højnes, og at deres position skulle 

slås fast. Ældrerådet skulle derfor honoreres for deres arbejde. 

 

Arrangementer som invitationer til åbent hus og lignende bør ikke honoreres, 

men hvis et medlem indkaldes til møde, og der foreligger en dagsorden, bør 

det udløse en diæt. 

 

Vibeke pointerede igen, at deltagelse i møder og lignende bør begrænses til to 

deltagere fra Ældrerådet, hvortil der kan anmodes om diæter 

 

Dette var der ikke enighed i Ældrerådet. Hvis der er flere end 2 deltagere, der 

har interesse i et emne, bør deltagelse ikke begrænses.     
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Der var en dialog omkring sag nr. 82 på Velfærdsudvalgets dagsorden 

vedrørende kvalitetsstandarder. 

Ældrerådet mente, at materialet var meget omfattende, hvorfor Ældrerådet vil 

fremsende svar jf. høringsfristen i materialet. 

 

Ældrerådet ville gerne have kvalitetsstandarderne på tryk. Vibeke ville 

undersøge muligheden på frivillighedsstedet. 

Vibeke ville maile til medlemmerne, når materialet kunne hentes.  

 

Social- og sundhedsudvalget. Der var ikke modtaget noget materiale til høring 

 

Sag nr. 4  Orientering fra formand 

V/ Lise Lotte Due. 

 

Ældrerådet havde den 17. september fået mailet materiale fra ”Elderlearn”, 

der i deres mail blandt andet skriver, at de kunne være Frederikssund 

Kommune behjælpelig med at rekruttere og fastholde SoSu-medarbejdere, i 

det de sætter udlændinge i kontakt med potentielt ensomme ældre danskere. 

 

Ældrerådet havde ikke interesse i oplægget og ville takke nej. 

 

Lise Lotte har modtaget mail, med tilbud om oprettelse af et nyt blad om 

Ældrerådet. Der var enighed i Ældrerådet om at takke nej til tilbuddet. 

 

Lise Lotte orienterede om, at der ville blive hentet nøglebrik til Elværket. 

 

Ældrerådet havde modtaget mail fra Danske Ældreråd vedrørende 

Ældrepolitisk konference tirsdag den 26. november 2019 i Vingstedcenteret 

ved Vejle. 

Det skulle overvejes til næste ordinære Ældrerådsmøde, hvem der ville 

deltage. Der var tilmeldingsfrist senest den 19. november 2019.  

 

Nyt til dagsordenen jf. punkt 1: 

Den 25. september 2019 havde Lissi bedt administrationen om få sat en sag 

på under punktet, orientering fra formanden, idet hun havde sendt formanden 

en mail den 11. september, hvor hun bad om et møde, hvor de kunne drøfte 

formandens rolle.  

Formanden havde ikke svaret på denne mail, og derfor skulle det tages op 

som et punkt på Ældrerådets dagsorden, under orientering fra formanden. 

 

Lissi havde bedt om at få drøftet formandens rolle, da hun er utilfreds med 

formandens virke. 

 

Formandens rolle og forventningerne til formanden blev drøftet.  

Flere af Ældrerådets medlemmer var enig i kritikken. 

 

Der var enighed om, at aftalerne fra Ældrerådets seminar den 19. november 

2018 skulle tages op til revision. 
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Sag nr. 5  Økonomi  

V/ Rigmor Nielsen 

Rigmor orienterede om, at det fra banken var anbefalet, at der blev oprettet 

en konto, der ikke er en foreningskonto. 

Rigmor havde kontaktet banken og aftalt, at kontoen indtil videre skulle 

fortsætte uændret, idet Rigmor ikke ønskede at være ejer af Ældrerådets 

konto og dermed hæfte for indestående midler. 

  

Sag nr. 6  Årshjul 

Årshjulet ville løbende blive opdateret af Lissi 

 

Sag nr. 7  Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst 

Nyt til dagsordenen jf. punkt 1: 

Der var fra de 4 Ældreorganisationer i Frederikssund kommune udfærdiget et 

oplæg til et læserbrev vedrørende akutpladser i Frederikssund Kommune. 

Der var bred opbakning til læserbrevet i hele Ældrerådet. 

 

Nyt til dagsordenen jf. punkt 1:  

Søren havde uddybende kommentarer til referatet fra Nordgruppemøde, hvor 

Lise Lotte og Bent deltog. 

Søren havde en undren over følgende bemærkninger: 

 At Frederikssund havde besluttet en 2. høringsrunde af budgettet for 

2020  

 At der ikke var nogen kommentar fra Frederikssund vedrørende udbud 

af Stomi. 

 At Frederikssund nævnte, at der kom almennyttige boliger i Vinge 

 At Frederikssund nævnte, at der kom bus til Vinge (bus 312 kører 

allerede til Vinge) 

 

Lissi havde været til møde på De Tre Ege og undrede sig over, at Ældrerådet 

ikke var gjort bekendt med udarbejdede tilsynsrapporter. 

 

Bent orienterede fra mødet i Nordgruppen og henviste i øvrigt til referatet, der 

var sendt ud til Ældrerådets medlemmer. 

 

Christian orienterede om sin deltagelse i åbent hus i Mad til hver Dag.  

 

Vibeke orienterede fra møde på Lundebjerggård vedrørende arv og 

testamente. Det havde været et rigtigt godt og givtigt møde med mange 

deltagere.  

 

Sag nr. 8  Orientering fra fagudvalg 

Kultur- og Fritidsudvalget v/ Vibeke 

Vibeke orienterede kort fra udvalget, blandt andet omkring havnebadet hvor 

der var tilbageført 0,8 mio. kr. i 2019 

 

Plan- og Miljøudvalget v/ Arne og Søren 
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Ikke noget nyt, der arbejdes fortsat på oversigt omkring boliger. 

Selve arrangementet omkring boliger forventes at løbe af staben til 

februar/marts 2020 

 

Teknisk udvalg v/ Christian og Søren 

Intet nyt 

 

 

 

Sag nr. 9  Ældrerådets hjemmeside 

V/ Lissi 

Lissi havde modtaget en vejledning. Der havde dog ikke været tid til at kigge 

på det. 

 

Sag nr. 10  Ældrerådets info. til lokalavisen 

V/ Vibeke 

Ikke noget nyt 

 

Sag nr. 11  Eventuelt 

Julefrokost arrangeres af Christian og Søren. Tilbud indhentes. 

 

Vibeke orienterede om ”Frivillig fredag” på Elværket den 27. september 2019 

kl. 10:30. Vibeke mente, at det kunne have interesse for Ældrerådet. 

 

Kommunen inviterede til Dialogmøde om frivilligt socialt arbejde den 2. 

oktober 2019 kl. 17:30-19:30. 

 

Sag nr. 12  Næste møde 

Ordinært møde i Ældrerådet afholdes den 31. oktober 2019 kl. 8:45.  

Mødet afholdes på Omsorgscenteret Tolleruphøj, Roskildevej 160a, 3600 

Frederikssund 

 

Mødeleder ved ordinære møder i 2019 fremgår af nedenstående tabel. 

 

Dato Mødeleder 

 31. januar Bent 

 28. februar Rigmor 

 28. marts Lissi 

 2. maj Vibeke 

 28. maj Arne 

 8. august Christian 

 29. august Vicki 

 26. september Søren 

 31. oktober Lise Lotte 

28. november Bent 
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